
  
BR. 0002.1.36. 2013. IV 

 
Protokół Nr XXXVI/13 

sesji Rady Miejskiej Legnicy 
z dnia 23 lipca 2013 r. w godz. 1000 do 1145 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Legnicy Jan Szynalski. 
 

Na stan 25 radnych, w sesji uczestniczyło 21 radnych. W trakcie sesji przybyli radni Włodzimierz Tulejko, 
Ryszard Kępa. Nieobecny usprawiedliwiony radny Krzysztof Dybek Nieobecny nieusprawiedliwiony radny 
Tyberiusz Kowalczyk. Jest kworum i Rada może podejmować prawomocne decyzje. Lista obecności stanowi 
zał. nr 1 do protokołu. 
 

Przewodniczący powitał: 

• Prezydenta Legnicy pana Tadeusza Krzakowskiego, 

• zastępcę Prezydenta panią Jadwigę Zienkiewicz,  
• Sekretarza Miasta pana Marka Białowąsa - lista stanowi zał. nr 2 do protokołu,  
• dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych współpracujących z Radą, 

dyrektorów przedsiębiorstw, instytucji - lista stanowi zał. nr 3 i 4 do protokołu, 
• przedstawicieli mass- mediów, 
• mieszkańców miasta. 
• wszystkich Radnych. 
 
Na wniosek Przewodniczącego Rada powołała sekretarzy obrad w składzie: 
• Pana Ryszarda Kępę. 
• Pana Krzysztofa Ślufcika. 
 
Przewodniczący poinformował, że Prezydent Miasta Legnicy pismem z dnia 15 lipca 2013 r. wystąpił 
z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania statutu Zasadniczej 
Szkole Zawodowej Nr 4 w Legnicy – ( druk – 9/XXXVI ). Zaproponował rozpatrzenie projektu uchwały 
w pkt 5. 9) porządku obrad. 

 
Ponadto Prezydent Miasta Legnicy pismem z dnia 18 lipca 2013 r. zgłosił wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad dwóch projektów uchwał w sprawie: 
1. porozumienia z gminą Miłkowice w celu wspólnej realizacji zadań dotyczących lokalnego transportu 

zbiorowego – ( druk – 10/XXXVI ). Zaproponował rozpatrzenie projektu uchwały w pkt 5. 10 porządku 
obrad, 

2. określenia terminów, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – 
( druk – 11/XXXVI ). Zaproponował rozpatrzenie , projektu uchwały w pkt 5. 11 porządku obrad. 

 
Przewodniczący poinformował, że Komisja Rewizyjna zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Legnicy –( druk 12/XXXVI ). 
Zaproponował rozpatrzenie projektu uchwały w pkt 5. 12) porządku obrad. 
 
Przed przystąpieniem do głosowania Przewodniczący zaproponował sprawdzenie urządzenia do głosowania. 
Stwierdzono prawidłowość działania urządzenia. 
 
1. Przewodniczący postawił pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie porozumienia z gminą Miłkowice w celu wspólnej realizacji zadań dotyczących lokalnego 
transportu zbiorowego – ( druk – 10/XXXVI ) i rozpatrzeniu go w pkt 5. 10 porządku obrad. 

Rada przyjęła wniosek stosunkiem głosów: za - 23, przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
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2. Przewodniczący postawił pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie określenia terminów, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – ( druk – 11/XXXVI ) i rozpatrzeniu go w pkt 5. 11 porządku obrad. 

Rada przyjęła wniosek stosunkiem głosów: za - 23, przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Legnicy                  
– ( druk 12/XXXVI ) i rozpatrzeniu go w pkt 5. 12) porządku obrad. 
Rada przyjęła wniosek stosunkiem głosów: za - 20, przeciwne – 0, wstrzymujące – 3. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad. 
 
Porządek obrad: 
1. Przyjęcie protokołów z sesji. 
2. Informacja o pracy Rady w okresie między sesjami. 
3. Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy od 12 czerwca do 9 lipca 2013 r.  
4. Raport o stanie bezpieczeństwa ruchu drogowego w Legnicy. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe, uprawnień do przejazdów 
ulgowych w komunikacji miejskiej świadczone przez Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacji sp. z o.o. 
w Legnicy – ( druk – 1/XXXV ), 

2) nadania nazw ulicom na obszarze miasta Legnicy – ( druk – 2/XXXV ), 
3) nadania nazwy ulicy na obszarze miasta Legnicy – ( druk - 3/XXXV ), 
4) nadania nazwy ulicy na obszarze miasta Legnicy – ( druk – 4/XXXV ), 
5) zmiany nazwy ulicy na obszarze miasta Legnicy – ( druk – 5/XXXV ), 
6) zmiany nazwy placu na obszarze miasta Legnicy – ( druk – 6/XXXV ), 
7) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Legnicy-centrum przesiadkowego – ( druk – 7/XXXV ), 
8) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu PKS TRANS-POL 

położonego przy alei Rzeczypospolitej w Legnicy – ( druk – 8/XXXV ), 
9) nadania statutu Zasadniczej Szkole Zawodowej Nr 4 w Legnicy – ( druk – 9/XXXVI ), 
10) porozumienia z gminą Miłkowice w celu wspólnej realizacji zadań dotyczących lokalnego transportu 

zbiorowego – ( druk – 10/XXXVI ), 
11) określenia terminów, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi – ( druk – 11/XXXVI ), 
12) rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Legnicy – ( druk – 12/XXXVI ). 

6. Interpelacje, zapytania i odpowiedzi. 
7. Komunikaty i sprawy różne. 

 
Ad. pkt 1. Przyjęcie protokołów z sesji Rady. 
 
Przewodniczący poinformował, że protokół Nr 34/13 sesji z dnia 24 czerwca 2013 r. i Nr 35/13 z dnia 8 lipca 
2013 r. znajdują się do wglądu w Biurze Rady od dnia podpisania. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołów do akceptującej wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono 
 
Rada przyjęła do akceptującej wiadomości protokół Nr 34/13 sesji z dnia 24 czerwca 2013 r. i Nr 35/13 
z dnia 8 lipca 2013 r. 
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Ad. pkt 2. Informacja o pracy Rady w okresie między sesjami. 
 
Informację otrzymali wszyscy radni.  
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie „Informacji...”  do wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
 Rada przyjęła Informację o pracy Rady w okresie między sesjami do akceptującej wiadomości. 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 3. Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy w okresie od 12 czerwca do 9 lipca 2013 r.  
 
Raport otrzymali wszyscy radni.  
 
Komisje nie omawiały raportu. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie „Raportu...” do akceptującej wiadomości Rady. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
Rada przyjęła Raport z działalności Prezydenta Miasta Legnicy w okresie od 12 czerwca do 9 lipca 
2013 r. do akceptującej wiadomości. 
Raport stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 4. Raport o stanie bezpieczeństwa ruchu drogowego w Legnicy - ( druk – XXXV/1 ). 
 
Raport otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, że Komisja Ekologii, Zdrowia i Polityki Socjalnej przyjęła do wiadomości raport. 
Komisje Spraw Obywatelskich i Rodziny, Rewizyjna, Gospodarki zapoznały się z raportem. Komisje Edukacji, 
Kultury i Sportu, Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały raport. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie „Raportu...” do akceptującej wiadomości Rady. 
 
 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
 
 
Rada przyjęła Raport o stanie bezpieczeństwa ruchu drogowego w Legnicy - do akceptującej 
wiadomości. 
Raport stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad. pkt 5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
 
Ad. pkt 5. 1) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi 
przewozowe, uprawnień do przejazdów ulgowych w komunikacji miejskiej świadczone przez Miejskie 
Przedsiębiorstwo Komunikacji sp. z o.o. w Legnicy – ( druk – 1/XXXV ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, że Komisje Rewizyjna, Gospodarki pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Komisje Spraw Obywatelskich i Rodziny, Edukacji, Kultury i Sportu nie dokonany rozstrzygnięcia w sprawie 
projektu uchwały. Pozostałe komisje negatywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Dyskusja, uwagi radnych. 
 
Radna Ewa Szymańska odczytała i złożyła wniosek o treści „w załączniku do uchwały w punkcie 1 dopisać 
podpunkt 8 w brzmieniu dotychczasowym ( tj. z uchw. Nr XXII/216/12 zał. nr 2 ) i dopisać punkt 4 ( przed. 
punktem 5) w brzmieniu punktu 5 zał. nr 2 dotychczasowej uchwały Nr XXII/216/12. W punkcie 6, 
w podpunkcie 2 po słowach imienne dopisać słowa „i na okaziciela”.  
Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Kępa – poinformował, że Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne 
w Legnicy przygotowało do wprowadzenie w życie z dniem 1 sierpnia 2013 r. nowy system komunikacji 
miejskiej pod nazwą „Optymalizacja Linii Komunikacyjnych w Legnicy”. W związku z powyższym proponowany 
projekt uchwały oraz wniosek nie mają racji bytu. Rada nie powinna przyjmować projektu uchwały. 
 
Radny Jacek Baczyński – odczytał i złożył wniosek o treści: „W załączniku do uchwały w pkt 2. Bilety 
jednorazowe wykreślić 3,00 wpisać 2,00, wykreślić 1,50 wpisać 1,00, wykreślić 1,80 wpisać 1,00.”. 
Wniosek stanowi załącznik nr 9 do protokołu.    
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie wniosek o treści: „w załączniku do uchwały w punkcie 1 dopisać 
podpunkt 8 w brzmieniu dotychczasowym ( tj. z uchw. Nr XXII/216/12 zał. nr 2 ) i dopisać punkt 4 ( przed. 
punktem 5) w brzmieniu punktu 5 zał. nr 2 dotychczasowej uchwały Nr XXII/216/12. W punkcie 6, 
w podpunkcie 2 po słowach imienne dopisać słowa „i na okaziciela”. 
Rada nie przyjęła wniosku stosunkiem głosów: za – 8 ,przeciwne – 14, wstrzymujące – 0. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie wniosek o treści: „W załączniku do uchwały w pkt 2. Bilety 
jednorazowe wykreślić 3,00 wpisać 2,00, wykreślić 1,50 wpisać 1,00, wykreślić 1,80 wpisać 1,00.”. 
Rada nie przyjęła wniosku stosunkiem głosów: za – 5, przeciwne – 13, wstrzymujące – 4. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada nie podjęła uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe, 
uprawnień do przejazdów ulgowych w komunikacji miejskiej świadczone przez Miejskie 
Przedsiębiorstwo Komunikacji sp. z o.o. w Legnicy – stosunkiem głosów: za – 9, przeciwne – 12, 
wstrzymujące – 1. 
 
 
Ad. pkt 5. 2) Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom na obszarze miasta Legnicy                        
– ( druk – 2/XXXV ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
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Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/360/13 w sprawie nadania nazw ulicom na obszarze miasta Legnicy - 
stosunkiem głosów: za – 21, przeciwne – 0, wstrzymujące – 2. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. pkt 5. 3) Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na obszarze miasta Legnicy                             
– ( druk - 3/XXXV ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/361/13 w sprawie nadania nazwy ulicy na obszarze miasta Legnicy – 
stosunkiem głosów: za – 19, przeciwne – 0, wstrzymujące – 2. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad. pkt 5. 4) Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na obszarze miasta Legnicy                              
– ( druk – 4/XXXV ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/362/13 w sprawie nadania nazwy ulicy na obszarze miasta Legnicy – 
stosunkiem głosów: za – 13, przeciwne – 3, wstrzymujące – 6. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad. pkt 5. 5) Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy na obszarze miasta Legnicy                              
– ( druk – 5/XXXV ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada nie podjęła uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy na obszarze miasta Legnicy – stosunkiem 
głosów: za – 7, przeciwne – 9, wstrzymujące – 5. 
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Ad. pkt 5. 6) Projekt w sprawie zmiany nazwy placu na obszarze miasta Legnicy – ( druk – 6/XXXV ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, że Komisja Rewizyjna negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. Pozostałe 
komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Dyskusja, uwagi radnych. 
 
Radny Jacek Baczyński wyraził sprzeciw nadaniu nazwy Placu Ottomara Oertela. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Kępa – przedstawił charakterystykę osoby Ottomara Oertela i zaapelował 
do radnych o podjęcie uchwały.   
 
Radna Ewa Szymańska wyraziła sprzeciw, ponieważ dotychczasowa nazwa Pac Śląski powinna pozostać. 
Natomiast można nadać nazwę Ottomara Oertela nowo powstającym ulicom w mieście. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/363/13 w sprawie zmiany nazwy placu na obszarze miasta Legnicy – 
stosunkiem głosów: za – 12, przeciwne – 4, wstrzymujące – 5. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 5. 7) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Legnicy-centrum przesiadkowego - ( druk – 7/XXXV ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/364/13 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Legnicy-centrum przesiadkowego - stosunkiem głosów:              
za – 23, przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 5. 8) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu PKS TRANS-POL położonego przy alei Rzeczypospolitej w Legnicy                          
– ( druk – 8/XXXV). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/365/13 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu PKS TRANS-POL położonego przy alei Rzeczypospolitej w Legnicy – 
stosunkiem głosów: za – 22, przeciwne – 0, wstrzymujące – 1. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 5. 9) Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Zasadniczej Szkole Zawodowej Nr 4 w Legnicy 
– ( druk – 9/XXXVI ). 
 
Projekt uchwały wraz z autopoprawką Prezydenta Miasta Legnicy z dnia 22 lipca 2013 r. orasz II wersję 
projektu uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, że Komisje Gospodarki, Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. Pozostałe komisje nie omawiały projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/366/13 w sprawie nadania statutu Zasadniczej Szkole Zawodowej Nr 4 
w Legnicy – stosunkiem głosów: za – 22, przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
 
 
Ad. pkt 5. 10) Projekt uchwały w sprawie porozumienia z gminą Miłkowice w celu wspólnej realizacji 
zadań dotyczących lokalnego transportu zbiorowego – ( druk – 10/XXXVI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pozostałe komisje nie omawiały projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/367/13 w sprawie porozumienia z gminą Miłkowice w celu wspólnej 
realizacji zadań dotyczących lokalnego transportu zbiorowego– stosunkiem głosów: za–23, przeciwne–0, 
wstrzymujące – 0. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 5. 11) Projekt uchwały w sprawie określenia terminów, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi – ( druk – 11/XXXVI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
 
Przewodniczący poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pozostałe komisje nie omawiały projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/368/13 w sprawie określenia terminów, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – stosunkiem głosów: za – 20, przeciwne – 
0, wstrzymujące – 1. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 5. 12) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Legnicy 
– ( druk 12/XXXVI ). 
 
Projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 
 
Przewodniczący poinformował, że Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu skargi, przedłożyła projekt uchwały 
uznający skargę za niezasadną. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pozostałe komisje nie omawiały projektu uchwały. 
 
Radny Paweł Frost Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący postawił pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada podjęła uchwałę Nr XXXVI/369/13 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta 
Miasta Legnicy – stosunkiem głosów: za – 20, przeciwne – 0,wstrzymujące – 3. 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 6. Interpelacje, zapytania i odpowiedzi. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
 
Ad. pkt 7. Komunikaty i sprawy różne. 
 
Przewodniczący poinformował, że żadna z komisji problemowych Rady Miejskiej Legnicy nie wyznaczyła 
przedstawiciela do pracy w Zespole Kwalifikacji Projektów. W związku z powyższym zaproponował, aby 
poszczególne Kluby Radych zgłosiły kandydatów do pracy w/w Zespole. 
 
Sprzeciwu nie zgłoszono. 
 
Radny Wojciech Cichoń z Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Tadeusza Krzakowskiego zgłosił 
swoją kandydaturę. 
Radna Anna Płucieniczak z klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłosiła radną Ewę Szymańska. 
Radny Sławomir Skowroński z Klubu Radnych Niezależnych zgłosił swoją kandydaturę. 
Radny Paweł Frost z Klubu Radnych Platforma Obywatelska zgłosił kandydaturę radnego Jacka Kiełba. 
Radny niezależny Jan Kurowski zgłosił swoją kandydaturę. 
 
Więcej kandydatur nie zgłoszono. 
 
 
Wszyscy zgłoszenie kandydaci wyrazili zgodę na prace w Zespole Kwalifikacji Projektów. 
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Przewodniczący postawił pod głosowanie zgłoszenie kandydatury w osobach: 

1. Wojciech Cichoń. 
2. Ewa Szymańska. 
3. Sławomir Skowroński. 
4. Jacek Kiełb. 
5. Jan Kurowski. 

 
Rada wyraziła zgodę na pracę w Zespole Kwalifikacji Projektów dla w/w osób stosunkiem głosów: za – 22, 
przeciwne – 0, wstrzymujące – 0. 
 
Przewodniczący udzielił głosu mieszkańcowi Legnicy panu Romanowi Lorenzowi. 
 
Pan Roman Lorenz w imieniu Legnickiej grupy stowarzyszeń kresowych, w swoim wystąpieniu poruszył 
sprawę nadania w przyszłości nazwy ulicy imieniem |Zbigniewa Herberta oraz pominięcia w nazwie ulicy 
Władysława Dybowskiego stopnia wojskowego major Narodowych Sił Zbrojnych o pseudonimie „Przesmycki”. 
W dalsze części wystąpienia poruszona została sprawa segregacji śmieci, która zdaniem pan Lorenza 
powinna być bardziej rozbudowana o większą ilość pojemników na poszczególne surowce wtórne np. osobno 
makulatura, opakowania plastikowe oraz drobne metale. Jak również osobny pojemnik na odpady zielone. 
Na zakończenie wyraził niezadowoleni z obecnego sposobu segregacji odpadów oraz kosztów ponoszonych 
przez mieszkańców.. 
 
 Przewodniczący podziękował za wystąpienie.  
 
Zastępca Prezydenta Miasta Legnicy Jadwiga Zienkiewicz – poinformowała, że cytat: „o systemie 
wprowadzonym w Legnicy dyskutowaliśmy bardzo gorąco na etapie przygotowywanych uchwał, zgodnie 
z ustawą o utrzymaniu czystości. Rady w Polsce miały podjąć uchwały do końca grudnia. Nasza Rada podjęła 
takie uchwały, również zapoznała się z kalkulacjami, które należało podjąć do końca ubiegłego roku, czyli 
prognozując te opłaty i koszty systemu jak również prognozując wielkość koniecznych przychodów, ponieważ 
ten system w Polsce ma się samofinansować z opłat za odpady. Rada podejmując uchwały działała zgodnie 
z ustawą przyjętą przez Polski Parlament. Natomiast przyjęty model w Legnicy o którym wspomniał 
mieszkaniec Legnicy pan Lorenz, że system jest zły bo likwiduje segregację która już była. Segregacja, która 
już była miała charakter bardziej edukacyjny niż realny w rzeczywistości, ponieważ w Legnicy odpadów 
surowcowych poprzez gniazda zbieraliśmy średnia w roku tylko 5%. Natomiast w tym roku ustawodawca 
zrównując nasze prawo z unijnym nakazuje nam zbierać selektywnie 12% odpadów w tym roku a do 2020 
roku 50%, czyli połowę z tego co każdy z nas produkuje ma trafić do ponownego przetwarzania… . Model, 
który został wprowadzony w Legnicy jest najtańszy kosztowo a jednocześnie najbardziej efektywny i najmniej 
uciążliwy dla mieszkańców.”. Koniec cytatu. 
 
Prezydent Miasta Legnicy Tadeusz Krzakowski – poinformował, że cytat. „my ze swojej strony będziemy 
bacznie analizować zgłoszone uwagi przez pana Lorenza i czekamy na wszystkie inne zgłoszenia, które miały 
by usprawnić ten system gospodarki odpadami. Ponieważ zależy nam na tym aby on jak najlepiej 
funkcjonował. Ponadto zachęcam państwa do współpracy również z przedsiębiorstwem, które zajmuje się 
wywozem nieczystości z terenu miast, ale przede wszystkim ze służbami Urzędy Miasta i z obecnym tu 
panem Rogowskim nowym dyrektorem Wydziału Gospodarki Odpadami.”. Koniec cytatu. 
 
Przewodniczący udzielił głosu pani Marii Kisielewskiej-Podrez Prezesowi Polskiego Związku Byłych Więźniów 
obozów Hitlerowskich.  
 
Pani Maria Kisielewska-Pozdrez w swoim wystąpieniu zwróciła się z ponowną prośbą o nazwanie ulicy 
w mieście, ulicą byłych więźniów obozów hitlerowskich. Zaznaczyła, że stosowny wniosek w tej sprawie był 
składany wielokrotnie w Urzędzie Miasta, jednak nie został on zrealizowany do tej pory.  
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Przewodniczący podziękował za wystąpienie, zaznaczając że sprawa nazwania ulicy byłych 
więźniów obozów hitlerowskich jest ideą słuszna. 
 
Radna Bogumiła Słomczyńska – jako członek Zespołu do Spraw Nazewnictwa Ulic i Placów, poinformowała, 
że sprawa nazwy ulicy byłych więźniów obozów hitlerowskich będzie rozpatrzony na najbliższym posiedzeniu 
Zespołu. 
 
Przewodniczący udzielił głosu mieszkańcowi Legnicy panu Robertowi Żeleźny. 
 
Pan Robert Żeleźny w swoim wystąpieniu zapytał, co miasto zorganizuje w 20 rocznicę wycofania z naszego 
miasta okupacyjnych wojsk radzieckich. 
 
Przewodniczący podziękował za wystąpienie. 
 
Radny Jacek Baczyński wyraził niezadowolenie z obecnego sposobu segregacji odpadów, ponieważ 
mieszkańcy przyzwyczaili się do segregacji prowadzonej poprzednio. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Kępa wyraził poparcie dla nazwania ulicy na terenie miasta, nazwą byłych 
więźniów obozów hitlerowskich.   
 
Przewodniczący przypomniał radnym, że do 30 sierpnia 2013 r. radni mogą składać wnioski do budżetu 
miasta Legnicy na 2014 rok. 
 
Przewodniczący udzielił głosu mieszkance Legnicy pani Marii Łęgowej. 
 
Pani Maria Łęgowa w swoim wystąpieniu poruszyła sprawę opłat za odbiór odpadów komunalnych. 
 
Prezydent – poinformował, cytat: „jak widać temat śmieci jest tematem, nad którym wszyscy emocjonalnie 
i kompetentnie chcą się wypowiadać. W związku z tym, ja przyjmuję pani zapytania i bardzo zapraszam na 
spotkania, nie uciekając tutaj od odpowiedzi przed państwem na sesji. Bo być może w trakcie rozmowy i jej 
wyjaśnień pojawią się nowe wątki. Nie mniej jednak rozwiązaniem jest to o czym pani prezydent Zienkiewicza 
mówiła. Usprawnia gromadzenie odpadów w domu i państwo nie musicie mieć czterech, pięciu czy sześciu 
pojemników i kubełków w mieszkaniach. Nie musicie ponosić dodatkowych kosztów za dodatkowe pojemniki 
wystawione, o które między innymi pan Lorenz apelował, aby tak jak w domkach jednorodzinnych występował 
jeszcze następny pojemnik i kolejne za które trzeba płacić. Również trzeba będzie dodatkowo płacić za 
dzierżawienie miejsca na dodatkowe pojemnik. Nie wiem czy panu Lorenzowi o to chodziło aby pomnażać 
koszty ponoszone przez mieszkańców, za gromadzenie i selektywną zbiórkę odpadów. Jak również 
zabezpieczyć się w dodatkowe pojemniki”. Koniec cytatu.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Jan Szynalski zamknął 36 sesję Rady 
Miejskiej Legnicy. 
Protokółował: 
Janusz Siczek 
 
Legnica, dnia 29.07.2013 r. 

 
PRZEWODNICZĄCY RADY 

 
JAN SZYNALSKI 


